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 Linn Helmner   

Plats och tid 
Figeholmsrummet, 2024-09-10 kl. 08:30-12:00.  

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande 
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§ 151  Dnr 23-71 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Fredrik Jonasson (V) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 152  Dnr 23-70 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 153  Dnr KS 2024/000097-3 

Uppföljning av beslutade insatser i Medborgarbudget 
2023- Bockara och Kristineberg 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Uppföljningen av arbetet med Medborgarbudget 2023, Bockara och Kristineberg, noteras som 
mottagen.  

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott är styrgrupp för arbetet med Medborgarbudget.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-03-26, § 74, enligt följande i ärendet Medborgarbudget 2023:  
 
• Information om vilka förslag som har fått flest antal röster inom respektive orts omröstning  
noteras som mottagen.  
 
• Bildningsnämnden respektive tekniska kontoret får i uppdrag att utreda och genomföra förslag 1-  
3 i respektive ort. I Bockara genomförs även förslag 4 och 5 under förutsättning att de avsatta  
budgetmedlen räcker.  
 
• Investeringsmedel för genomförande av projekteten på respektive ort överförs enligt följande: 

  
Bockara  
Bildningsnämnden, fritidskontoret, 55 000 kronor  
Bildningsnämnden, kulturkontoret, 75 000 kronor  
Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, 870 000 kronor  
 
Kristineberg  
Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, 1 000 000 kronor  
 
• Återrapportering av arbetet ska ske till styrgruppen. 
 
Vid arbetsutskottets/styrgruppens sammanträde redovisar landsbygdsutvecklare Kristina Hägg-
Blecher aktuell lägesrapport i genomförandet av projekten på respektive ort.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att uppföljningen av arbetet med 
medborgarbudget 2023, Bockara och Kristineberg, noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Landsbygdsutvecklare Kristina Hägg-Blecher informerar om aktuell status i pågående arbeten inom 
ramen för Medborgarbudget 2023, Bockara och Kristineberg, enligt följande:  
 
  



     
    PROTOKOLL Sida 6 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-09-10 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Genomförande Bockara 
• Utveckling av befintlig aktivitetsyta "multiarena” med nya aktiviteter (pågår) Samverkan med 

skola och samhällsföreningen. Workshop planerad 2/10.  
• Förbättringar av badplatsen vid Hagsjön med grillplats, sittmöbel och ny sand (genomförd inför 

sommaren 2024). 
• Utveckling av befintlig lekplats (pågår). Samverkan med skola och samhällsföreningen. 

Workshop planerad 2/10. 
• Målning av vägg i gång- och cykeltunnel (genomförd). Workshop genomfördes med barn och 

konstnär Tim Timmey vilket ledde fram till ett gemensamt skapande av målningen.  
• Frisbeegolfbana (pågår) Samverkan med skola och samhällsföreningen. Workshop planerad 

2/10. 

Genomförande Kristineberg 
• Konstgräsplan på fotbollsplanen och nya mål.  
• Nya aktiviteter på skolområdet.  
 
Projektgrupp etablerad med rektor samt representanter från ungdomsenheten, tekniska kontoret, 
fritidskontoret och utvecklingsenheten. Elevrådet på Kristinebergskolan tittar på hur delaktighet 
genom hela processen kan uppnås på bästa sätt. Trygghetsutredning, tillgänglighet och 
klimatanpassning är andra viktiga delar i planeringen.  
 
 
Ordföranden ställer proposition på att uppföljningen av arbetet med Medborgarbudget 2023, 
Bockara och Kristineberg, noteras som mottagen och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningsnämnden/Bildningsförvaltningen 
Tekniska kontoret  
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§ 154  Dnr KS 2024/000009-17 

HR-chefen informerar september 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
HR-chefen informerar kontinuerligt arbetsutskottet tillika personalutskottet om aktuella händelser och 
projekt inom HR-området.  

Dagens sammanträde 
HR-generalister Josephine Berg och Lisa Sjödin informerar enligt följande;  
 
Prao årskurs 8 
Oskarshamns kommun kommer under våren 2025 att erbjuda samtliga elever i årskurs 8 en 
praktikplats i vår organisation. HR arbetar tillsammans med SYV:arna i organiseringen av detta.  
 
Hälsomånad 
Under oktober anordnas en hälsomånad för kommunens medarbetare där det finns möjlighet att 
prova på olika aktiviteter så som exempelvis yoga, körsång, vandring och crossfit. Även 
föreläsningar och andra typer av gruppövningar med syfte att förbättra hälsan och skapa ett mer 
hållbart arbetsliv kommer att erbjudas. Hälsomånaden genomförs som en del i den särskilda 
satsningen Friskare arbetsplatser. 
 
Löneöversyn timanställda 
Lönerna för timanställda kommer att ses över under hösten med löneutbetalning i oktober. Budget 
för de timanställdas löner finns hos respektive nämnd. Jämförelse av timlöner med andra kommuner 
har varit svår att göra då siffrorna har varit problematiska att få fram i lönesystemen. Vi konstaterar 
att lönerna för PAN-anställda ligger något lägre jämfört med närliggande kommuner.  
 
Samt informerar HR-avdelningen om en aktuell personalincident inom socialförvaltningen och de 
åtgärder som nu vidtas med att ta fram uppdaterade rutiner vid anställning. 
 

Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 155  Dnr KS 2024/000632-1 

Löneöversyn Vårdförbundet 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Löneöversyn för Vårdförbundet 2024 genomförs enligt föreliggande förslag innebärande 

löneökning om 3,3 % från 2024-06-28.  
2. Yrkande A2 från Vårdförbundet bifalls innebärande att löneavtalet har ett lägsta 

löneökningsutrymme på 3,3 procent utan avskrivningar för sänkt veckoarbetstid vid ständig natt 
och rotationstjänstgöring.  

3. Yrkande A1 från Vårdförbundet om att löneöversynstidpunkten sätts till 1 april enligt HÖK 24, 
bilaga 1, § 2 p.6, avslås. 

4. Övriga inkomna yrkanden från Vårdförbundet noteras som mottagna och HR-
avdelningen/kommundirektören får i uppdrag att i överläggningar och/eller samverkan behandla 
dessa. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om den lönepolitiska inriktningen och vilka 
prioriteringar som det finns utrymme för i den årliga löneöversynen, så kallade Ramar och riktlinjer.  
 
Beslut har sedan tidigare fattats gällande Kommunal, Sveriges lärare, Allmän Kommunal 
verksamhet och Akademikeralliansen. 

Bakgrund 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2024-04-30, § 86, tagit beslut om Ramar och riktlinjer för 
löneöversynen 2024, se bifogad bilaga. SKR och Sobona förhandlade med Vårdförbundet från 
januari till slutet av mars 2024 i syfte att få till en ny Huvudöverenskommelse. Vårdförbundet drog 
sig ur förhandlingarna den 26 mars och medling startade den 2 april. Medling pågick i flera 
omgångar från 2 april fram till 28 juni. Vårdförbundet la under perioden flera varsel om 
konfliktåtgärder, första varslet utlöses 25 april och det sista den 11 juni. Flertalet konfliktåtgärder 
berörde alla regioner samt de 30 största kommunerna. Konfliktåtgärderna upphörde när parterna 
enats om medlarnas slutliga hemställan.  

Löneöversyn 2024 Vårdförbundet  
Avtalet HÖK 24 med Vårdförbundet gäller fr o m 2024-06-28 till och med 2025-03-31.   
 
HÖK 24 Vårdförbundet innebär ett garanterat utfall på 3,05 procent. Utöver det har det avsatts 0,25 
procent till arbetstidsförkortning i det centrala avtalet för sänkt veckoarbetstid vid ständig natt och 
rotationstjänstgöring.   
 
Löneöversyn med Vårdförbundet kommer att genomföras under hösten med löneutbetalning i 
oktober.  

Fackligt yrkande 
Vårdförbundet har inkommit med ett yrkande inför löneöversynen 2024 som finns presenterat i sin 
helhet i bilaga.  
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Följande yrkanden bedöms vara för personalutskottet att ta ställning till inom ramen för Löneöversyn 
2024: 
 
A1. Att löneöversynstidpunkten sätts till 1 april enligt HÖK 24, bilaga 1, § 2 p.6. 
 
A2. Att löneavtalet har ett lägsta löneökningsutrymme på 3,3 procent utan avskrivningar för sänkt 
veckoarbetstid vid ständig natt och rotationstjänstgöring, då dessa inte påverkar Oskarshamns 
kommun. 
  
Personalutskottet föreslås att avslå yrkande A1 och bifalla yrkande A2. Avslag på yrkande A1 
föreslås utifrån att löneavtalet tecknades efter strejkåtgärd.  
 
Övriga yrkanden från Vårdförbundet anses vara frågor som antingen ska hanteras inom samverkan 
eller som inte hör till löneöversynen. I samband med arbetsutskottets tidigare beslut om 
Löneöversyn 2024 fick kommundirektören ett uppdrag om att ta fram ett stödmaterial för att 
tydliggöra när och i vilken process som de fackliga organisationerna ska lägga sina yrkanden.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från HR-avdelningen föreslås enligt följande:  
 
- Löneöversyn för Vårdförbundet 2024 genomförs enligt föreliggande förslag innebärande 

löneökning om 3,3 % från 2024-06-28.  
- Kommunstyrelsens arbetsutskott/personalutskottet bifaller yrkande A2 från Vårdförbundet om att 

löneavtalet har ett lägsta löneökningsutrymme på 3,3 procent utan avskrivningar för sänkt 
veckoarbetstid vid ständig natt och rotationstjänstgöring, då dessa inte påverkar Oskarshamns 
kommun. 

- Kommunstyrelsens arbetsutskott/personalutskottet avslår yrkande A1 från Vårdförbundet om att 
löneöversynstidpunkten sätts till 1 april enligt HÖK 24, bilaga 1, § 2 p.6. 

- Övriga inkomna yrkanden från Vårdförbundet noteras som mottagna och HR-
avdelningen/kommundirektören får i uppdrag att i överläggningar och/eller samverkan behandla 
dessa. 

Dagens sammanträde 
HR-generalist Josephine Berg redovisar ärendet och svarar på frågor.   
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från HR-avdelningen och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, HR-avdelningen   
Bilaga: Yrkanden från Vårdförbundet  



     
    PROTOKOLL Sida 10 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-09-10 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

Skickas till 

För kännedom: 
Vårdförbundet  
Socialförvaltningen 

För åtgärd: 
HR-chefen 
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§ 156  Dnr KS 2024/000569-4 

Information- Pris för personallunch 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Informationen noteras som mottagen.  
2. Ärendet tas upp som ett beslutsärende på arbetsutskottets sammanträde i oktober.  

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, tillika personalutskottet, tar årligen beslut om pris för 
personallunch.  

Dagens sammanträde 
Teknisk chef Markus Wildenius informerar om ärendet pris för personallunch inför kommande beslut 
om pris för år 2025.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen samt att ärendet tas upp 
som ett beslutsärende på arbetsutskottets sammanträde i oktober och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  
 
 
Skickas till  
Teknisk chef  
Kostchefen 
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§ 157  Dnr KS 2024/000647-1 

Information- Skatteunderlagsprognos per augusti 
månad 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.   

Ärendet 
Budgetchef Åsa Hällerståhl redovisar på arbetsutskottets sammanträde skatteunderlagsprognosen 
från Sveriges kommuner och regioner per augusti månad 2024, enligt följande:  
 
• Jämfört med den prognos SKR presenterade i april visar nu prognosen för skatteunderlaget en 

högre ackumulerad utveckling fram till 2027.  
• Jämfört med tidigare prognos har skatteunderlaget 2023 reviderats ned, med anledning av 

preliminära utfall från Skatteverket. 2024 ser SKR en starkare utveckling av skatteunderlaget 
vilket hänger ihop med ny information kring arbetsmarknad och lönesummor gällande första 
halvåret.  

• Den kvalitativa bedömning av konjunkturläget som gjordes i april kvarstår till stor del. En högre 
efterfrågan (BNP) framöver, främst 2025 och 2026, gör att skatteunderlaget tar fart 2025 och 
framåt och ökar i linje med det historiska genomsnittet. 

• Sverige går in i en konjunkturåterhämtning. Utfall och framåtblickande ekonomiska indikatorer 
visar att botten på den svenska lågkonjunkturen har nåtts och att en återhämtning väntar. 

– Inflationen vid målet, Sverige går i täten för räntesänkningar. 
– Konjunkturåterhämtningen är i sikte, men den blir långsam.  
– Skatteunderlaget ökar svagt i år, men växlar upp nästa år. 

 
• Inflationen är på tydlig tillbakagång, penningpolitiska lättnader både realiseras och förväntas 

med räntesänkningar på bred front, i Sverige och internationellt. Detta ger en skjuts uppåt för 
svensk konjunktur, till en början främst drivet av hushållens konsumtion men successivt även 
genom ökad export.  

• En allt starkare konjunktur smittar av sig på arbetsmarknaden, men med eftersläpning efter att 
produktiviteten först kommer att stärkas. Därefter ökar antalet arbetade timmar, först via ökad 
medelarbetstid och sedan via ökad sysselsättning. Först då, i slutet av 2025, påbörjas en 
nedgång av arbetslösheten. 

 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 158  Dnr KS 2024/000453-3 

Yttrande- Bostadsförsörjningsprogram 2025, 
Mönsterås kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen  
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds till Mönsterås kommun som 
Oskarshamns kommuns yttrande över bostadsförsörjningsprogram 2025. 

Ärendet 
Kansli- och utvecklingsenheten har beretts möjlighet att yttra sig över Mönsterås kommuns förslag 
till bostadsförsörjningsprogram. Förslaget är ute på remiss till och med september 2024 och antas 
preliminärt i februari 2025.  

Bakgrund 
Mönsterås kommun har i sitt förslag till bostadsförsörjningsprogram angett att målsättningen med 
bostadspolitiken är att den skall skapa förutsättningar för alla att leva i goda bostäder till rimliga 
kostnader. Detta ska göras genom att skapa en god beredskap genom långsiktiga och strategiska 
ställningstaganden för bostäder, såväl nya som befintliga. Mål och riktlinjer i kommunens förslag till 
bostadsförsörjningsprogram baseras på en samlad bild och analys av kommunens befolknings- och 
bostadssituation samt boendebehov. En ny översiktsplan kommer att antas av kommunfullmäktige 
under 2024. Visionen i den nya översiktsplanen är att Mönsterås är en hållbar kommun att verka, 
vistas och växa i, och visar framtidsbilden av kommunens önskade utveckling till år 2040, med 
utblick till 2050. Visionen är uppdelad i fyra strategier som i stora drag genomsyrar förslaget till 
bostadsförsörjningsprogram. I Mönsterås kommun finns också en strategisk plan som utgör en lokal 
utvecklingsstrategi. Kommunen har också sedan många år haft ett långsiktigt arbete med att 
förvärva strategisk mark och är idag en stor markägare i och kring kommunens tätorter. Detta har 
medfört att tätorterna till stor del har utvecklats på kommunal mark. Detta, menar kommunen, är en 
stor fördel då det innebär möjlighet att styra och säkra var, när, hur och vad det ska byggas 
bostäder. I Mönsterås finns också ett kommunalt bostadsbolag, Mönsterås Bostäder AB, som äger 
cirka 1 400 lägenheter i kommunen vilket utgör 70 % av lägenhetsbeståndet.  

Kansli och utvecklingsenhetens yttrande 
Oskarshamns kommun har genom kansli- och utvecklingsenheten fått möjlighet att läsa och yttra sig 
över Mönsterås kommuns förslag till bostadsförsörjningsprogram. Förslaget är väl genomarbetat, 
och kopplingen till övriga styrdokument som tillsammans med bostadsförsörjningsprogrammet utgör 
kommunens samlade bostadspolitik är tydlig. Kansli- och utvecklingsenheten håller i skrivande stund 
på att omarbeta bostadsförsörjningsprogrammet för Oskarshamns kommun. Mönsterås kommun 
förefaller till viss del utmanas av samma utmaningar som vi gör. Vi vill utveckla vår plats och skapa 
mer välfärd till våra invånare, därför vill vi att fler ska flytta till just vår kommun. Vi behöver också fler 
invånare för att företag ska våga etablera sig eller utvecklas i kommunen. Ska vi planera för ett 
önskat scenario och anta att tillgången till attraktiva bostäder gynnar inflyttningen? Eller ska vi 
planera för ett troligt scenario? Den demografiska utvecklingen tyder på ett stagnerande 
invånarantal, en åldrande befolkning, minskande födelsenetto och minskande inflyttning. I princip är 
bostadsmarknaden för det troliga scenariot redan i balans och inget omfattande tillskapande av 
bostäder krävs. Om vi planerar för ett troligt scenario, hur gör vi om det visar sig att det önskade 
scenariot trots allt realiseras?  
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I Oskarshamn har vi hittills arbetat med att planera för det önskade scenariot fram till den fas i 
planeringen då de stora investeringarna krävs, dvs fram till och med antagande av detaljplaner. Det 
är fram till och med detta steg som kommunen i huvudsak har rådigheten över planeringen. 
Huruvida den detaljplanelagda marken säljs och bebyggs har vi mestadels mindre rådighet över. Att 
kommunen själva genom sitt eget bostadsbolag bygger bostäder är såklart ett alternativ som går att 
använda. I Oskarshamns kommun har vi genom god dialog, snarare än ägardirektiv, arbetat 
tillsammans med det kommunala bostadsbolaget för att tillskapa bostäder. Genom att säkerställa en 
god och bred planberedskap kan vi potentiellt vara flexibla och snabbfotade den dag då marknaden 
efterfrågar byggbar mark. Vi kommer också att dra lärdom av Mönsterås kommuns långsiktiga 
arbete med att strategiskt förvärva mark i och omkring tätorter. 
 
Mönsterås kommuns redogörelse av förutsättningarna stämmer väl överens med vår syn på de 
omvärldsfaktorer som kan påverka befolkningsutvecklingen i olika riktningar och därmed vilket 
scenario som realiseras. Oskarshamns kommun saknar eventuellt ett förtydligande av hur de 
redovisade förutsättningarna påverkat de mål och strategier som tagits fram. Vi tror vidare att de mål 
och åtgärder som föreslås för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet skulle få större 
effekt om de var mätbara och därmed uppföljningsbara.  
 
Oskarshamns kommun poängterar att det kommer att bli mycket viktigt att Oskarshamn, Mönsterås 
och Högsby som ju ingår i en gemensam arbetsmarknadsregion kan stärka den regionala rollen som 
både boende- och arbetsalternativ. Inte minst ser vi tendenser i det strukturbildsarbete som Region 
Kalmar län arbetat med. De har med hjälp av konsulter tagit fram ett troligt utvecklingsscenario för 
hur det rumsliga sambandet mellan kommuner i Kalmar län kommer att förändras över tid. Det 
förefaller i denna analys mycket troligt att kommunerna i norr i högre grad utvecklar samband med 
Östergötland, samt att kommunerna i söder utvecklar motsvarande samband med Karlskrona och 
Växjö. De mellersta kommunerna, som redan idag utgör en gemensam arbetsmarknadsregion, 
kommer att behöva stärka sitt rumsliga beroende ytterligare för att säkerställa en fortsatt utveckling. 
Det innebär att vi gemensamt behöver arbeta för att möjliggöra boende och arbetspendling inom 
hela arbetsmarknadsregionen. Vi ser gärna att vi gemensamt utvecklar strategier för att 
åstadkomma en starkare arbetsmarknadsregion med attraktiva boenden i såväl stad som landsbygd. 
Hur detta ska ske behöver självklart utredas. Ett sätt kan ju vara att stimulera aktörer på 
bostadsmarknaden genom att erbjuda mark i samtliga tre kommuner till ett rabatterat pris. Alternativt 
att vi samverkar kring markanvisningstävlingar, etc. Av Mönsterås kommuns 
bostadsförsörjningsprogram framgår en vilja att stärka de nord-sydliga stråken. Både Trafikverket 
och Region Kalmar län har begränsade resurser, och vi tror att det mer än någonsin är viktigt att 
kommunerna i regionen generellt och i vår arbetsmarknadsregion i synnerhet, har en rimlig och 
gemensam önskelista vad gäller satsningar på infrastruktur och kollektivtrafik. Oskarshamns 
kommun ser gärna ett fortsatt arbete med att gemensamt realisera BRT.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några negativa konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och utvecklingsenhetens 
yttrande godkänns och översänds till Mönsterås kommun som Oskarshamns kommuns yttrande 
över bostadsförsörjningsprogram 2025. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Remiss- Bostadsförsörjningsprogram Mönsterås kommun  

Skickas till 
Mönsterås kommun 

För kännedom: 
Stadsarkitekten 
Samhällsbyggnadschefen 
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§ 159  Dnr KS 2024/000493-3 

Yttrande- Remiss Riksgäldens konsekvensanalys av 
ändrat drifttidsantagande i finansieringsförordningen 
samt förslag på kärnavfallsavgifter, finansierings- och 
kompletteringsbelopp 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds till Klimat- och 
näringslivsdepartementet som Oskarshamns kommuns yttrande över Remiss Riksgäldskontorets 
konsekvensanalys av ändrat drifttidsantagande i finansieringsförordningen samt förslag på 
kärnavfallsavgifter, finansierings- och kompletteringsbelopp. 

Ärendet 
Kansli- och utvecklingsenheten har beretts möjlighet att svara på Riksgäldskontorets remissversion 
av konsekvensanalys avseende ändrat drifttidsantagande i samband med beräkning av 
kärnavfallsavgift. Remissvaret ska ha inkommit till Klimat- och näringslivsdepartementet senast den 
20 september 2024.  

Bakgrund 
Reaktorinnehavare ska enligt lagen (2006:647) om finansiering av kärntekniska restprodukter 
(finansieringslagen) a) betala kärnavfallsavgift och b) ställa säkerhet för finansiering av återstående 
förväntat finansieringsbehov i det fall fonderade medel inte räcker till. Finansieringsbehovet omfattar 
kostnader förknippade med omhändertagande av upparbetat avfall samt återställande av mark- och 
vattenområden m.m. den dag då verksamheten upphör. 
 
Beloppet som en reaktorinnehavare ska betala till kärnavfallsfonden kan förenklat beräknas på 
följande sätt: 
 

𝐴 =
𝑋
𝑌

 
 
, där 
 
A = Kärnavfallsavgift (kr/kWh) 
X = Återstående förväntat finansieringsbehov (kr) 
Y = Framtida förväntad elproduktion (kWh) 
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Den framtida förväntade elproduktionen står i direkt proportion till antal år som en reaktor kan antas 
vara i drift: 

𝒀 = 𝑩𝑪 

, där 
 
Y = Framtida förväntad elproduktion (kWh) 
B = Återstående drifttid (år)1 
C = Framtida förväntad elproduktion per år (kWh/år) 
 
Hur lång drifttid som ska antas vid beräkning av kärnavfallsavgift regleras i Förordning (2017:1179) 
om finansiering av kärntekniska restprodukter. Uppdaterade skattningar av den förväntade 
elproduktionen (hur stor årlig elproduktion reaktorerna har under dessa år) görs i samband med 
Riksgäldens avgiftsförslag, historiskt sett med tre års mellanrum. 
 
Riksgäldskontoret (Riksgälden) har fått i uppdrag av Regeringen att också genomföra en 
konsekvensanalys av att ändra den drifttid som antas vid beräkning av kärnavfallsavgiften från 50 år 
till 60 år. Riksgälden rapporterar i sin konsekvensanalys om en snabb utveckling inom 
kärnkraftsområdet, med planer på investeringar i drift bortom 60 år för befintliga reaktorer och även 
investeringar i nya reaktorer. I takt med att sådana investeringsplaner realiseras menar Riksgälden 
att det är rimligt att se över drifttidsantagandet i beräkningen av kärnavfallsavgifter. Att anta kortare 
drifttider än vad som är realistiskt, riskerar att resultera i kraftigt varierande och potentiellt 
eskalerande avgiftsnivåer mot slutet av den antagna drifttiden. Riksgälden menar dock att 
bedömningen av vilken drifttid som är lämplig vid avgiftsberäkningar inte enbart bör bestämmas 
utifrån industrins planeringsförutsättningar vid varje givet tillfälle. Istället bör det baseras på en 
avvägning mellan å ena sidan fördelarna för reaktorinnehavarna med en längre inbetalningstid, och 
å andra sidan den ekonomiska risken för staten om den antagna drifttiden inte realiseras.  
 
En utökad drifttid från 50 till 60 år medför att det förväntade återstående finansieringsbehovet ökar 
eftersom en större mängd kärnavfall uppstår innan reaktorerna avvecklas. Merparten av det 
förväntade finansieringsbehovet är emellertid inte beroende av mängden upparbetat avfall, utan 
utgörs istället av fasta kostnader såsom avveckling av reaktorer, rivning av byggnader, etc. 
Riksgälden bedömer därför att finansieringsbehovet endast ökar marginellt om drifttidsantagandet 
ökar från 50 till 60 år. Däremot förväntas den framtida elproduktionen öka om den antagna drifttiden 
ökar, vilket totalt sett innebär en lägre kärnavfallsavgift (kr/kWh).  
 
Om den antagna drifttiden vid beräkning av kärnavfallsavgift ändras från 50 år till 60 år, innebär det 
för Oskarshamns del att tidpunkten för full fondering skjuts framåt i tiden, från år 2035 till år 2045. 
 
 
  

 
1 Den återstående drifttiden är den antagna drifttiden (idag 50 år) – den tid som reaktorn varit i drift. 
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Riksgälden föreslår följande framtida finansieringsbehov2 och kärnavfallsavgift för perioden 2025–
2026 vid ett oförändrat drifttidsantagande om 50 år samt vid ett ändrat drifttidsantagande om 60 år. 
 
  
Tabell 1. Riksgäldskontorets förslagpå på kärnavfallsavgift och framtida finansieringsbehov för Oskarshamn vid ett oförändrat 
drifttidsantagande på 50 år samt vid ett utökat drifttidsantagande på 60 år. 

Antagen drifttid  Kärnavfallsavgift  Finansieringsbelopp  Kompletteringsbelopp  
50 år 8,4 öre/kWh  6 754 mnkr  11 771 mnkr  
60 år 5,3 öre/kWh 6 754 mnkr 12 510 mnkr 
 
Om den drifttid som antagits vid beräkning av kärnavfallsavgift skulle visa sig inte realiseras i 
praktiken, dvs. om en reaktor stänger ner tidigare än beräknat, kommer kärnavfallsfonden inte räcka 
till för att finansiera återstående kostnader. Mot bakgrund av de tidigare nedstängningsbeslut som 
fattats bedömer dock Riksgälden att det i så fall kommer att finnas viss framförhållning mellan beslut 
och genomförande av en nedstängning. Det skulle ge regeringen möjlighet att proaktivt höja 
kärnavfallsavgifterna medan reaktorerna fortfarande är i drift. 
 
Riksgälden bedömer att en förlängning av drifttidsantagandet från 50 till 60 år skulle leda till lägre 
kärnavfallsavgifter och därmed en positiv kassaflödeseffekt för reaktorinnehavarna, vilket i sin tur 
kan förbättra företagens lönsamhet givet att de medel som frigörs kan investeras till en högre 
avkastning (men också högre risk) än i kärnavfallsfonden.  
 
Vidare bedömer Riksgälden att statens sistahandsrisk ökar till följd av en förlängning av 
drifttidsantagandet eftersom det tar längre tid innan kärnavfallsfonden nått full fondering av de 
förväntade åtagandena. Såvitt Riksgälden kan bedöma har inte en förändring av drifttidsantagandet 
några andra samhällsekonomiska konsekvenser.  

Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande 
Oskarshamns kommun har beretts möjlighet att ta del av och svara på Riksgäldens förslag till 
konsekvensanalys av att utöka den antagna drifttiden för reaktorer vid beräkning av 
kärnavfallsavgift. Analysen är väl genomarbetad med en väl avvägd detaljeringsnivå. Oskarshamns 
kommun saknar emellertid en tydlig avgränsning av vilka aspekter Riksgälden tagit hänsyn till i sin 
konsekvensanalys.  
 
Riksgälden skriver i sin analys, att den mest uppenbara konsekvensen blir att tidpunkten för full 
fondering skjuts tio år framåt i tiden, från år 2035 till år 2045. Följden av att anta drifttid som inte 
visar sig realiseras i praktiken är att kärnavfallsavgifter bestäms till en nivå som är för låg för att 
medlen i kärnavfallsfonden ska räcka till för att finansiera reaktorinnehavarnas kostnader. Hur 
påtagliga konsekvenserna blir av en tidigarelagd nedstängning beror av när nedstängningsbeslutet 
meddelas, när reaktorn tas ur drift samt den kvarvarande elproduktionen för reaktorinnehavaren. 
Skillnaden i fonderingsgrad mellan 50 års och 60 års drifttidsantagande är som störst kring 2033–
2034 vilket är strax innan de yngsta reaktorerna stängs, antaget 50 års drifttid. Ett särskilt 
ogynnsamt scenario för stabiliteten i finansieringssystemet skulle vara en oförutsedd och snabbt 
genomförd nedstängning av flera reaktorer kring denna period. Vad ett sådant scenario skulle få för 
konsekvenser på nationell, regional och kommunal nivå framgår inte av Riksgäldens analys.  
 
Vidare vill Oskarshamns kommun påtala vikten av att det vid framtida investeringar i befintliga 
reaktorer, eller i nya reaktorer, säkerställs ett ekonomiskt utrymme i kärnavfallsfonden för berörda 

 
2 Finansieringsbehovet, definierade som säkerhetsbeloppen, utgörs av finansieringsbeloppet som ska täcka kostnader 
för avfall som redan upparbetats vid avgiftsperiodens start samt kompletteringsbeloppet som avser förväntade 
framtida kostnader, inklusive osäkerheter. 
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kommuner för uppbyggnad av en erforderlig kunskapsnivå och förankring för att möjliggöra en hög 
grad av insyn inför viktiga politiska beslut som krävs. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Kansli- och utvecklingsenheten kan inte med befintlig kunskap göra en konsekvent bedömning av 
påverkan på barn och unga till följd av att detta beslut antas. Med stor sannolikhet medför beslutet 
ingen påverkan alls. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och utvecklingsenhetens 
yttrande godkänns och översänds till Klimat- och näringslivsdepartementet som Oskarshamns 
kommuns yttrande över Remiss Riksgäldskontorets konsekvensanalys av ändrat drifttidsantagande i 
finansieringsförordningen samt förslag på kärnavfallsavgifter, finansierings- och 
kompletteringsbelopp. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten, 2024-09-04 
Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet 

Skickas till 
Klimat- och näringslivsdepartementet 
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§ 160  Dnr KS 2023/001060-5 

Svar på motion nr 23/23 - Anhöriglägenhet eller 
övernattningsrum på våra äldreboenden 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
Motion nr 23/23 avslås med hänvisning till yttrandet från socialnämnden 2024-05-22, § 55. 

Ärendet 
I motion nr 23/23 har Mathias Karlsson (KLP) föreslagit att det ska göras en inventering av nuläget 
för att ta fram ett förslag på i vilka äldreboenden man lättast kan skapa en övernattningslägenhet. 
Motionären beskriver att om man inte bor i Oskarshamn och vill besöka en anhörig eller vän som bor 
på äldreboende måste man övernatta på hotell och det blir kostsamt om man ska göra besök 
varannan månad. Kustlandspartiet beskriver vidare att det i många bostadsrättsfastigheter finns en 
liten gästlägenhet som kan hyras för en rimlig avgift när anhöriga eller vänner kommer på besök.  
 
Motion nr 23/23 har remitterats till socialnämnden för yttrande.   

Yttrande från socialnämnden 2024-05-22, § 55   
För att tillskapa övernattningslägenheter skulle lägenheter i särskilt boende behöva omvandlas från 
särskilt boende till boende för anhöriga. All befintlig yta på nuvarande boenden används till den 
ordinarie verksamheten. På flera enheter saknas redan nu möjligheter till ordentliga 
personalutrymmen och förvaring. Som äldreomsorgen är uppbyggd finns ingen administration för att 
arbeta med bokning av övernattningslägenhet samt städning av ytterligare utrymmen. Att bedriva 
uthyrning av lägenheter till privatpersoner kan vidare inte anses ligga inom socialnämndens 
ansvarsområde. 
 
Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen besvaras med hänvisning till yttrandet från 
förvaltningen.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 23/23 avslås med 
hänvisning till yttrandet från socialnämnden 2024-05-22, § 55. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Socialnämnden, 2024-05-22, § 55  
Motion nr 23/23  
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Skickas till 
Motionären  

För kännedom: 
Socialnämnden 
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§ 161  Dnr KS 2023/001132-4 

Svar på motion nr 25/23 - Bygglovsbefriande 
tält/ställplatser 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige  
Motion nr 25/23 avslås med hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 
51.  

Ärendet 
I motion nr 25/23 föreslår Mathias Karlsson (KLP) att kommunen bör införa en kommunal policy om 
att undanta upprepade etableringar under säsong, maj-september, från bygglovsplikten. I motionen 
föreslås att kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett fullständigt förslag på hur tält/ställplatser 
snarast kan införas som bygglovsbefriade åtgärder i Oskarshamns kommun. I motionen beskrivs att 
Kustlandspartiet vill att det ska vara tillåtet att sätta upp ett- till fem tält/ställplatser eller p-platser för 
husbil utan bygglov under en säsong det vill säga maj till september. Motionären menar att det borde 
likställas med andra åtgärder som till exempel altan, staket, solceller eller friggebodar som ibland 
vare sig kräver lov eller anmälan. I motionen tas också O-ringen upp som ett aktuellt evenemang.  

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51  
I plan- och bygglagstiftningen med följdförfattningar preciseras om det man vill göra kräver bygglov 
eller anmälan. Många fastigheter omfattas även av en detaljplan som redovisar hur mark- och 
vattenområden inom planområdet får användas, vilket ligger till grund för bedömningen för hur man 
får bebygga en fastighet. Samhällsbyggnadskontoret gör den slutliga och individuella tolkningen 
utifrån åtgärden som önskas och den tänkta platsens förutsättningar i de enskilda fallen.  
 
Korttidsuppställning  
En vanlig uppställning, av till exempel ett tält eller en husvagn, under en semester som sker vid ett 
tillfälle räknas inte som en sådan varaktig etablering som kräver bygglov. Det är inte heller lovpliktigt 
att tälta i naturen, samhällsbyggnadskontoret hänvisar till allemansrätten. En uppställning får inte 
inverka negativt på friluftslivet, naturen eller medföra olägenhet för grannar.  
 
Etableringar längre än 3 veckor 
Önskar man att etablera något under en längre tid än 3 veckor så bedöms etableringens placering 
som varaktig och då krävs bygglov. Då kan ett alternativ vara att söka ett tidsbegränsat bygglov 
enligt 9 kap. 33 § PBL. Om tält, husvagnar o dylikt står uppställda längre än tre veckor/en semester 
så definieras de som ett byggnadsverk. Det vill säga en varaktig konstruktion som består av tak eller 
av tak och väggar, enligt 1 kap. 4 § PBL. En vanlig uppställning under en semester som sker vid ett 
tillfälle räknas inte som en varaktig etablering som kräver bygglov.  

Upprepade etableringar  
För en åtgärd som upprepas två eller fler år i följd finns lättnader i PBL. Enligt 9 kap. 9 § PBL kan  
man ansöka om bygglov av säsongskaraktär för åtgärder som behöver upprepas flera säsonger i  
rad. Om man har ett bygglov av säsongskaraktär så får åtgärden vidtas igen nästkommande år utan  
en ny bygglovsprövning, på villkor att det följer tidigare beviljat lov och sker inom ett år från det att  
åtgärden senast avslutades.  
 
De åtgärder som i motionen föreslås undantas under en period mellan maj-september varje år för att  



     
    PROTOKOLL Sida 23 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-09-10 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

underlätta för besöksnäringen i Oskarshamns kommun kan inte likställas med de undantag som  
redan finns i PBL för en- och tvåbostadshus. Vad gäller förslag att ändra på plan- och  
bygglagstiftningen hänvisar samhällsbyggnadskontoret vidare till Regeringskansliet, då  
samhällsbyggnadsnämnden inte kan frångå plan- och bygglagstiftningen med följdförfattningar.  
 
Parkering  
Om en eller två parkeringsplatser ska anläggas på en tomt där det finns ett en- eller tvåbostadshus,  
för fastighetens behov, krävs inte bygglov. Övriga parkeringsplatser kräver bygglov till exempel att  
anordna en parkering som inte har anknytning till fastighetens behov exempelvis ställplatser.  
Att anordna ställplatser är alltid bygglovspliktigt. Det definieras antingen som en parkering eller  
camping beroende på etableringens omfattning.  
 
Ibland kan lovplikt inträda trots att inga åtgärder behöver vidtas. Till exempel vid upplåtelse av  
markområde för camping eller husvagnsuppställning. Det som avgör är etableringens omfattning och  
frågan om det klassas som en yrkesmässig verksamhet, vilka båda delar är bygglovspliktiga.  
 
Avstånd  
Ett avstånd på 4 meter krävs mellan byggnader, husbilar, husvagnar, tält med mera för att  
säkerställa att brandspridningsrisken begränsas. Samhällsbyggnadskontoret hänvisar vidare till  
Räddningstjänsten Sydost för mer information om brandsäkerhet. 
 
Upplysning  
 
Andra typer av tillstånd  
Även om det inte krävs bygglov för en viss åtgärd så kan tillstånd, dispens eller anmälan enligt  
annan lagstiftning från andra myndigheter krävas. Till exempel strandskyddsdispens, tillstånd från  
Länsstyrelsen, tillstånd från Polis eller naturreservatföreskrifter med mera.  
Prata med dina grannar, du får inte vidta åtgärder som kan medföra betydande olägenhet för  
grannar. Samhällsbyggnadsnämnden har tillsyn enligt PBL och är skyldiga att utreda om någon  
överträdelse enligt PBL har skett när en anmälan kommer in. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden kommenterar också förslaget med följande yttrande gällande O-ringen: 
Tillfälliga etableringar under veckan för O-ringen har samhällsbyggnadskontoret informerat 
allmänheten om vid möte 21 februari 2024. Vid mötet informerades om att 
samhällsbyggnadskontoret inte kommer att kräva tillstånd eller lov vid insatser kopplat till O-ringen 
men att kontoret behöver veta vad åtgärden avser och var den lokaliseras, vem som är 
ansvarig/kontaktperson och en bild på att åtgärden är borttagen efteråt och marken återställd. 
 
Motion nr 25/23 föreslås avslås med hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 25/23 avslås med 
hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-09-04 
Motion nr 25/23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51 
 
Skickas till  
Motionären 

För kännedom 
Samhällsbyggnadsnämnden  
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§ 162  Dnr KS 2024/000617-1 

Uppföljning e-förslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Uppföljningen gällande införandet av e-förslag godkänns.  
2. Uppföljningen överlämnas till kommunfullmäktiges presidium och kommunfullmäktiges 

gruppledare. 

Ärendet 
2022-11-27 beslutade kommunfullmäktige att ersätta medborgarförslag med e-förslag samtidigt fick 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram riktlinjer för hanteringen av inkomna medborgarförslag. I 
samband med att kommunstyrelsen antog riktlinjerna beslutades att en uppföljning skulle 
genomföras sommaren 2024.  
 
Ett e-förslag innebär att invånare i Oskarshamns kommun via en e-tjänst kan lämna förslag på 
utveckling eller förändring i kommunen. När förslaget finns upplagt på webbplatsen kan andra 
kommuninvånare gå in och stötta förslaget. Om fler än 30 personer stöttar förslaget lämnas det 
vidare för handläggning och beredning innan politiskt beslut.  
 
Syftet med e-förslag är att stärka demokratin, öka delaktigheten och ge invånare en större möjlighet 
att engagera sig. Det ökar också möjligheterna för kommunens politiker att få veta vilka frågor som 
är viktiga för invånarna.  

Uppföljning  
Sedan starten 1 januari 2024 till och med den 27 augusti har 31 förslag e-förslag publicerats för 
omröstning i e-tjänsten. Jämförelsevis kom det in totalt 26 medborgarförslag under hela år 2023. 7 
förslag har skickats in men inte publicerats för omröstning. Anledningar till att förslagen inte har 
publicerats har varit: 
 

- Förslaget har karaktär av en fråga eller en synpunkt och har besvarats av en handläggare 
eller i systemet för synpunktshantering.  

- Förslaget rör ett ärende som nyligen beslutats eller redan handläggs av kommunen.  
- Någon annan har lämnat ett snarlikt förslag till kommunen under de senaste 12 månaderna.  
- Förslaget handlar om kommunens interna organisation eller personalfrågor.  

 
Av de 31 förslag som har publicerats för omröstning har i dagsläget 15 fått 30 röster eller fler och 
därmed lämnats vidare för politisk behandling. Under våren 2024 fattade kommunstyrelsen beslut i 
två ärenden varav ett kommer att genomföras och ett kommer att genomföras delvis. Lista över 
inkomna e-förslag bifogas tjänsteutlåtandet.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte innebära några särskilda konsekvenser för barn och unga. I  
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att uppföljningen gällande 
införandet av e-förslag noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Anton Sejnehed (S) föreslår att uppföljningen överlämnas till kommunfullmäktiges presidium och 
kommunfullmäktiges gruppledare.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten samt förslaget från 
Anton Sejnehed (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.   

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten, 2024-08-27 
Bilaga: Sammanställning e-förslag  
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§ 163  Dnr KS 2024/000646-1 

Uppföljning av uppdrag från kommunstyrelsen till 
kommundirektören 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Följande uppdrag från kommunstyrelsen till kommundirektören upphävs efter 

kommundirektörens uppföljning:  
• KS 2021-10-29, § 281: Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med ett reviderat 

förslag till handlingsplan för digital agenda till kommunstyrelsen i februari 2022. 
• KS 2022-01-25, § 4:  Kommundirektören får i uppdrag att tillsammans med arbetsgruppen för 

Rättviksmodellen ta fram förslag på inriktning för kommunens långsiktiga arbete med modellen 
som grund. 

• KS 2022-11-29, § 269: Kommundirektören får i uppdrag att göra en översyn av om Oskarshamns 
kommun bedriver en effektiv systemförvaltning samt ta fram förslag för hur systemförvaltningen 
kan bli effektivare samt Kommundirektören får i uppdrag att utreda en ny modell för internhyra av 
kommunens fastigheter. Uppdraget ska vara klart 1 oktober 2023. 
 

2. Beslutet anmäls till kommunfullmäktige. 

Ärendet 
Efter uppföljning av uppdrag från kommunstyrelsen till kommundirektören föreslås ett antal äldre 
uppdrag upphävas. Som grund till förslaget föreligger en redovisning från kommundirektören.  
 

KS 2021-10-29, § 281: Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med ett 
reviderat förslag till handlingsplan för digital agenda till kommunstyrelsen i februari 
2022. 
Oskarshamns kommun hade en ambition att ta en egen handlingsplan för digital agenda, baserat på den 
satsning och digitala agenda som Regionen fastslagit. Under arbete lyftes Bredbandsutbyggnaden ut i en 
egen separat strategi och kommunförbundets upphandlade utbildning i digital transformation 
genomfördes av verksamhetsledningen. I rubricerat beslut konstateras att en initial handlingsplan var att 
låta samhällsbyggnadskontoret gå före och de är fortfarande i detta arbete. Vi har sedan beslutet fattades 
en ny digitaliseringschef på plats som arbetar med förslag om en ny modell för objektsförvaltning och 
ökad IT-säkerhet samt en förstudie om AI med mera. Digitaliseringsavdelningen är ett fokusområde i 
budgetarbete för 2024 och 2025. Uppdraget har därmed spelat ut sin roll i hur det formulerades hösten 
2021 och bör upphävas utan åtgärd.  
 

KS 2022-01-25, § 4:  Kommundirektören får i uppdrag att tillsammans med 
arbetsgruppen för Rättviksmodellen ta fram förslag på inriktning för kommunens 
långsiktiga arbete med modellen som grund. 
Uppdragsbeslutet formulerades efter en återrapportering av arbetet med Rättviksmodellen i kommunen. 
Detta arbetes innehåll – hur vi möter våra företagare - har sedan formulerats i förslaget till ”10 punkter för 
ett starkare näringsliv” som är under beredning. Uppdraget anses därmed vara återrapporterat och bör 
upphävas utan vidare åtgärd. 
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KS 2022-11-29, § 269: Kommundirektören får i uppdrag att göra en översyn av om 
Oskarshamns kommun bedriver en effektiv systemförvaltning samt ta fram förslag 
för hur systemförvaltningen kan bli effektivare samt Kommundirektören får i uppdrag 
att utreda en ny modell för internhyra av kommunens fastigheter. Uppdraget ska vara 
klart 1 oktober 2023. 
I budgetbeslutet från november 2022 gavs två uppdrag i syfte att få bättre kontroll och förutsägbarhet för 
interna mellanhavande avseende IT och systemförvaltning samt de interna hyrorna.  
 
Arbetet med Objektsförvaltning kopplat till systemfloran och ökade IT-kostnader har påbörjats och en 
modell studerats och börjat diskuteras. Internhyrorna i sin tur fick frysas under de speciella förhållanden 
som fastighetsbranschen upplevt 2023-2024 och arbetet har under perioden legat stilla. Nu är bägge 
dessa områden föremål för budgetarbetet inför 2025. De återfinns i två fokusområden hos 
kommunledningsförvaltningen respektive tekniska kontoret. Därför bör uppdragen upphävas utan vidare 
åtgärd.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås enligt följande:  

Följande uppdrag från kommunstyrelsen till kommundirektören upphävs efter kommundirektörens 
uppföljning:  
• KS 2021-10-29, § 281: Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med ett reviderat 

förslag till handlingsplan för digital agenda till kommunstyrelsen i februari 2022. 
• KS 2022-01-25, § 4:  Kommundirektören får i uppdrag att tillsammans med arbetsgruppen för 

Rättviksmodellen ta fram förslag på inriktning för kommunens långsiktiga arbete med modellen 
som grund. 

• KS 2022-11-29, § 269: Kommundirektören får i uppdrag att göra en översyn av om Oskarshamns 
kommun bedriver en effektiv systemförvaltning samt ta fram förslag för hur systemförvaltningen 
kan bli effektivare samt Kommundirektören får i uppdrag att utreda en ny modell för internhyra av 
kommunens fastigheter. Uppdraget ska vara klart 1 oktober 2023. 
 

Beslutet anmäls till kommunfullmäktige. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören, 2024-09-04 
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§ 164  Dnr KS 2024/000050-27 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella händelser och projekt inom kommunens 
verksamheter, enligt följande:  
 

• Uppstart fortsatt inriktning för idrottsanläggningar efter beslut i kommunfullmäktige 9/9  
• Detaljplan Djurhult, Kvastmossen, fortsatt process överklagan 
• CET 2024 genomförs kommande vecka 
• Hållbarhetsmässa Etec 
• Översyn regionala nätverk  
• Pågående utvärdering O-ringen, kommande månad i kommunstyrelsen  

 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

 
 
 
 

 


